
Yhteenveto alue- ja kuntavaaleihin 2025 tulleista 
palautteista  
 
Ennakkoäänestys 

• Kiitettiin koulutuksia ja perehdytystä paikalla sekä hyvää tiedonkulkua 

• Kun virkailijat on hyvin koulutettu siirtyy rauhallisuus myös äänestäjiin ja kaikki 
sujuu hyvin. 

• Vaalitiimiltä sai vastauksia hyvin, tosin tiimi voisi vielä selkeämmin infota siitä, 
kenelle soitetaan, jos tällaisia äänestysten poistamisia tulee jatkossakin. Ettei 
turhaan soita henkilölle, joka ei ole koneen ääressä. 

o toivottiin jopa, että poistomahdollisuus annettaisiin paikan vastuuhenkilölle 

• Toivottiin, että vaalitoimitsijan koulutuksissa kerrattaisiin työpäiviä rytmittävät 
ruokatauot ja kahvipaussit sekä niiden järjestäminen käytännössä. 

• Ainakin Plazassa pidettiin hyvänä, että lippujen jakajan työ jaksotettiin 30 min 
pituisiin jaksoihin. 

• Vastuuhenkilöstä ei kannata maalata mitään pikkupomoa — tuskin näin oli 
ajatuskaan — vaan kyseinen työntekijä olisi sellainen kokeneempi helposti 
lähestyttävä vertaisapu, jolla on tarvittaessa kaupungintalon tärkeät henkilöt yhden 
puhelinsoiton päässä. 

• Plazaa pidettiin hyvänä ennakkoäänestyspaikkana. 

• Sähköpöytiä kaivattiin edelleen kuten aikaisemmissakin vaaleissa. 

• Perniön asiakastuolit olivat liian matalia ja uurna koettiin siellä turhaksi. 

• Perniössä ehdotettiin myös, että parkkipaikalta tuleva puomi avattaisiin vaalien 
ajaksi. 

• Nastojen toivottiin oleva samanvärisiä. 

• Vaalibussin osalta kirjastoautossa kävi nyt 427 ihmistä äänestämässä. 

Äänestysaikaa pysäkeillä oli nyt yhteensä 11 tuntia 45 minuuttia. 

Vuonna 2022 aluevaaleissa kävi yhteensä 351 äänestäjää. 

Äänestysaikaa silloin oli yhteensä 16 tuntia 15 minuuttia. 

• Kuoritiimi kiitti hankituista kannellisista laatikoista, ovat turvallisempia kuin vanhat 
avomallit 

• Meillä oli muutamia tapauksia, joissa ulkomaalaistaustaiselle äänestäjälle piti 
selittää äänioikeuden reunaehdot. Suomeksi sanottuna piti kertoa miksi hän ei saa 
(vielä) äänestää. Parissa tapauksessa kielimuuri oli melkoisen korkea, joten 
ajattelin, voisiko kaupunki tulostaa meille tukimateriaaliksi eri kielisiä papereita, 



joissa on vaalit.fi -sivuston keskeisimmät tiedot äänestämisestä? Olisi helppoa ja 
vakuuttavaa ojentaa paperi, jossa äänestäjän ymmärtämällä kielellä esitettäisiin 
vaalien "säännöt". 

Kotiäänestys 

• Reitti- ja aikataulusuunnitelmat toimivat hyvin. Ja kassista löytyi kaikki tarpeellinen. 

• Perniökoti olisi aiheellista muuttaa laitosäänestyspaikaksi. 

Laitosäänestys 
• Kalliokodin ja Anninkartanon äänestysajoiksi riittäisi puoli tuntia. 

Vaalipäivä 

• Epäselvyyttä kahden eri vaali suhteen oli havaittavissa. Opastusta tarvittiin. 

• Pohdittiin eri keinoja vähentää sekaannusta. Olisiko omat kopit kummallekin vaalille 
vähentänyt sekaannuksia? 

• Lisäkoppia toivottiin moneen paikkaan, mietintäaika kopissa oli monesti pitkä. 

• Pöytiä ei pitäisi lautakunnan jäsenten joutua kantamaan, kuuluisi kaupungin 
työntekijöille. 

• Koulutukset olivat hyviä ja antoivat hyvän kuvan uusillekin tekijöille. 

• Konekoulutusten jakaminen kahdelle päivälle toi kiitosta. 

• Lisää koulutusta tarvitaan pöytäkirjanpitäjille 

• Voisiko vaippalehdet tulla jatkossa taiteltuina? 

• Laskennassa aluevaalilippujen suuri määrä tuotti hankaluuksia mm suuren 
tilantarpeen takia 

• Äänten laskussa takkuiltiin monessa paikassa, tähän pitäisi jatkossa antaa lisää 
koulutusta. Osa halusi nopeasti päästä laskemaan kuntavaalin ääniä. 

• Pitkä päivä ja väsymys aiheuttivat laskennoissa virheitä. 

• Kiiteltiin apukäsistä laskennassa. 

• Pieni Ele-keräyksestä ei oltu mainittu koulutuksessa. 

• Ruoka oli hyvää ja sitä oli riittävästi. Kaipailtiin erillistä lautasta, jos jakoi annoksen 
puoliksi ja lämmitti siitä vain osan. 

• Palkkio on liian pieni jopa 15 työstä.  

• Mukavaa, kun keskusvaalilautakunnasta tultiin käymään vaalipaikalla. 

Laskenta 
• Nykyinen malli oli parempi ja tehokkaampi kuin entinen. 

• Erilaisia laskentamalleja kehiteltiin eri pöydissä. 



• Voisiko olla tyhjät vaippalehdet ja laskijat kirjoittaisivat niihin tarvittavat numerot? 

Vaippalehdet voisi osittain myös taitella valmiiksi. 

• Pienimmät alueet olisi voinut jakaa pienemmälle porukalle laskettavaksi. 

• Jonkin verran oli odottelua, mutta sitä ei varmaan voi välttää. 

• Osassa pöytiä vain pöytävastaava kirjasi äänimääriä ja osassa myös laskijat 
osallistuivat kirjaamiseen. 

• Pöytävastaavan aikaa meni paljon koneelle kirjaamiseen, voisiko jatkossa olla joku 
muu kirjaajana? Näin pöytäkunta olisi voinut jatkaa seuraavan alueen laskentaan. 

• Tarkastuslaskentaan olisi pitänyt antaa tarkemmat ohjeet niin pöytävastaaville kuin 
laskijoillekin. 

• Tarkastuslaskennassa aikaa meni virheen etsimiseen, vaikka virhe olikin muualla 
kuin tarkastuslaskennassa. Olisi heti kannattanut verrata tarkastuslaskennan ja 
vaalipäivän illan raportteja keskenään. 

• Ruokailu sujui hyvin Kaneliomenassa. 

• Ei haitannut, vaikka laskenta valmistui vähän etuajassa. 

• Tuloksen vahvistamista koskevan kokouksen jälkeen tuli ilmi tarkastuslaskennan 
tallennuksessa tapahtunut ilmeinen kirjoitusvirhe, joka oli korjattava 

Keskusvaalilautakunta 
• laitosäänestyspaikkojen tarkastelu ja täydentäminen tarpeelliselta osin 

• kiinnitetään huomiota äänestyskoppien riittävään määrään jatkossa 

• keskusvaalilautakunta kiittää vaalitiimiä hyvin järjestetyistä koulutuksista 

• keskusvaalilautakunta kiittää koko vaaliorganisaatiota hyvin sujuneista 
vaalijärjestelyistä kokonaisuudessaan  

• pyritään välittämään alue- ja kuntavaalien 2025 ennakkoäänien laskennassa ja 
tarkastuslaskennassa käytetty ja hyväksi koettu laskentatapa vaalilautakunnille 
vaalipäivän alustavaan laskentaan 


